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ÚVODNÍ SLOVO

Letošní rok středisku Axinit přinesl největší změnu od jeho založení. Bez nadsázky lze říci, 
že se jedná o změnu téměř životní. Střediskový sněm si po téměř 30 letech zvolil svého druhého 
vedoucího střediska. Zakladatel střediska Pavel Kulhánek předal své dílo dne 
13. 6. 2023 nově zvolenému střediskovému vedoucímu Václavu Chvílovi a jeho zástupcům Marii 
Lauře Novotné a Dominiku Vojtovi.

V našem bulletinu se dočtete, jak sněm organizační jednotky (střediska) probíhal a jaké byly 
výsledky dalších hlasování. Dále bychom vám rádi představili články našich oddílů, texty 
o úspěších vašich dětí a všech dalších věcech, ze kterých jsme se letos mohli společně těšit.

Již v úvodu bych vám chtěl poděkovat za vaši podporu. Velmi si vážíme zpětné vazby, 
finanční podpory a důvěry, kterou do nás vkládáte při výchově vašich dětí.

Vážené čtenářky, vážení čtenáři,
radostné čtení vám přeje
Václav Chvíla
vedoucí střediska
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ZÁKLADNÍ ÚDAJE

Junák – český skaut, středisko Axinit Brno, z. s.
zapsaný ve spolkovém rejstříku u Městského soudu v Praze, odd. L, vložka 38564 z 1. 1. 2014
lze nás dohledat na portálu www.justice.cz

Číslo střediska     622.25
Sídlo:       Údolní 24, 602 00, Brno
Korespondenční adresa:    Údolní 24, 602 00, Brno
Identifikátordatové schránky:   fj6rqzu
IČ:        605 57 125
E-mail:      axinit@skaut.cz
WWW stránky:     https://axinit.skauting.cz
Bankovní spojení:     č.ú. 4 010 038 908 / 2010,  Fio banka a.s.

Personální obsazení střediska:
(střediskový sněm se konal 13. 6. 2023)
Vedoucí střediska:     Václav Chvíla
Zástupkyně vedoucího střediska:  Maria Laura Novotná
Zástupce vedoucího střediska:   Dominik Vojta 
Předseda revizní komise:    Martin Slováček
Členka revizní komise:    Hana Konečná
Člen revizní komise:    Vojtěch Tonner

Jmenovaní zpravodajové vedoucím střediska
Hospodář:                     Václav Sychra
Organizační zpravodaj:          Michal Konicar
Zpravodaj pro IT:     Martin Špaček
Správci srubu Brzkov:              Lukáš Novotný
Správce srubu Rybník:               Jan Kulhánek

Vedení jednotlivých dětských oddílů:
Vedoucí 1.  dívčího brněnského oddílu Aves: Veronika Mikulíková
Vedoucí 88. chlapec. oddílu Brno:      Dominik Vojta
Vedoucí 89. chlapec. oddílu Brno:     Michal Ševeček
Vedoucí 1. dívčího odd. Bílovice:      Maria Laura Novotná
Vedoucí 1. chlapec. odd. Bílovice:     Mojmír Peška
Vedoucí klubu dospělých:   Jan Frömel
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Statistika a zázemí 

Registrace k 31. 1. přísl. roku 2018 2019 2020 2021 2022 2023

Celkový počet členů 170 183 203 210 211 256

z toho děti a mládež do 18 let 137 143 153 157 153 191
z toho junioři ve věku 19–26 let 14 17 23 27 32 39

Klubovny:
Údolní 24, Brno (vlastní nemovitost)  klubovny 1. dívčího oddílu Brno

 a 89. chlapeckého oddílu Brno
nám. Míru 7 – fara, Brno (pronájem)   klubovna 88. chlapeckého oddílu Brno
Tyršova 413 – fara, Bílovice (pronájem)  klubovna 1. dívčího a 1. chlapeckého oddílu 
  Bílovice n. Svit.

Tábořiště:
Louka se základnou Brzkov (vlastní nemovitost) pořádání letních táborů i víkendových akcí
Louka Žižkovo Pole (dlouhodobý pronájem)  pořádání letních táborů s tee-pee stany
Louka se základnou Rybník (vlastní nemovitost) pořádání letních táborů i víkendových akcí
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Hospodaření 2022

Výdaje Příjmy
Investice 0 tis. Kč Příspěvky 77 tis. Kč
Materiál a inventář 221 tis. Kč Dary 47 tis. Kč
Služby 118 tis. Kč Dotace 354 tis. Kč
Hlavní činnost – akce 427 tis. Kč Příjem z akcí 515 tis. Kč 
Celkem výdaje 766 tis. Kč Celkem příjmy 993 tis. Kč

Rozdíl – ztráta:  + 155 tis. Kč

Aktiva k 31. 12. 2021 k 31. 12. 2022
Nemovitosti + HIM 1 382 tis. Kč 1 382 tis. Kč  
Běžné účty 649 tis. Kč 846 tis. Kč
Pokladna 6 tis. Kč 36 tis. Kč
Celkem – součty 2 037 tis. Kč 2 264 tis. Kč

Pasiva k 31. 12. 2021 k 31. 12. 2022
Vlastní jmění 2 037 tis. Kč 2 264 tis. Kč
Půjčky 0 tis. Kč 0 tis. Kč
Jiné závazky 0 tis. Kč 0 tis. Kč
Celkem – součty 2 037 tis. Kč 2 264tis. Kč

Komentář k údajům:
V části příjmy, jsou u položky „Členské příspěvky“ uveden pouze rozdíl mezi celkově 

vybranými příspěvky a částkou, odvedenou na vyšší organizační složky Junáka. Tudíž je uvedena 
pouze částka, která zůstává středisku a činí 77 tis. Kč

Přehled o majetku a závazcích a přehled o příjmech a výdajích za jednotlivé roky 
(i roky minulé) je pravidelně zveřejňován na portále www.justice.cz u našeho spolku.

Václav Sychra
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Ohlédnutí pavla kulhánka

Rád bych se s Vámi podělil o pár vzpomínek za uplynulých 30 let a popřál mnoho zdaru 
novému vedení střediska.

Letos je to přesně 30 let, co existuje naše skautské středisko Axinit, tehdy 25. středisko 
Junáka, jako jeden z nástupnických subjektů 24. střediska Junáka v Brně – Bystrci. Je to doba 
jedné generace, ale v rámci naší organizace se na pozicích vedoucích oddílů uskutečnilo výměn 
a předávání funkcí bezpočet. Stále si živě pamatuji, jak jsem seděl v roce 1993 v kanceláři 
Brněnské rady na Moravském náměstí v objektu Hutního projektu (pro mladší – naproti koňovi, 
vedle kostela sv. Tomáše) a podepisoval ustanovující dokumenty zakládající naše středisko. 
Tehdy jsme měli pouze 2 dětské oddíly – 88. a 89. oddíl a klub oldskautů. Klubovnu měly oba 
oddíly na faře u kostela sv. Augustina. Posléze se k nám připojily 1. a 41. dívčí oddíly 
ze zanikajícího 3. střediska Brno, které se scházely v klubovně na Údolní.

V té době jsme již užívali tábořiště u Brzkova, které bylo v našem vlastnictví a dále tábořiště 
u Žižkova Pole. V průběhu doby – před 22 lety se podařilo od města Brna odkoupit klubovnu na 
Údolní, kde jsme do té doby byli v nájmu, a celkově ji opravit. Před 17 lety jsme postavili 
základnu na Brzkově ve verzi 2.0, před 14 lety jsme společně s farností Bílovice postavili novou 
klubovnu pro farní a skautské aktivity a před 9 lety pořídili i naše další tábořiště u obce Rybník 
u České Třebové, kde jsme následně budovali srub, studnu a další zázemí. V době před třemi až 
pěti lety jsme opravovali zázemí obou našich brněnských kluboven.

Na pozicích vedoucích oddílů a jejich zástupců se vystřídalo tolik aktivních lidí, že by to bylo 
na pořádně dlouhý odstavec. Všem těmto vedoucím i dalším činovníkům, kteří to vedle mě 
vydrželi a společně jsme budovali celé toto dílo, abychom jej po čase mohli předat dalším 
generacím, patří můj veliký dík. Současně chci též poděkovat mnoha dalším dobrodincům, 
rodičům dětí, přátelům i organizacím – zejména MŠMT, Jihomoravský kraj, město Brno, obce 
Bílovice, Řícmanice a Babice, farnosti u sv. Augustina a Bílovice n/Sv. a dalším, bez jejichž 
pomoci i finanční podpory by toto vše nebylo možné. Též děkuji i své manželce, která mě v mém 
díle podporovala a poskytovala mi zázemí. Nyní nastala ta doba, kdy toto celé dílo předávám 
mladší generaci, aby jej dále rozvíjela a posléze i ona jej po čase předala mladším tak, aby dílo 
sloužilo k výchově mladé generace v duchu skautského zákona a slibu.

Přeji novému střediskovému vedení i vedoucím oddílů mladistvou chuť do práce, smysl pro 
zodpovědnost, radost z dobré práce a Boží ochranu celého díla. Mojí největší radostí je, když 
vidím rozzářené tváře malých skautů a skautek, vzájemná kamarádství a společné zážitky 
z chvil, prožitých ve skautu. Věřím, že dílo započaté před 30 lety bude dále sloužit a přinášet 
hojné ovoce.

Pavel Kulhánek
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Volební sněm střediska

Středisko – formálněji základní organizační jednotka (ZOJ) – mezi sněmy vede středisková 
rada, která se skládá z vedoucích oddílů, volených členů rady, vedoucího střediska 
a případných jeho zástupců. Střediskový sněm je nejvyšším orgánem střediska. Na sněmu tedy 
dochází k volbám, přijímáním závazných usnesení a diskusi, kam bude středisko směřovat 
v následujícím volebním období. Volební období činí 3 roky (sněm se koná nejpozději 
do 42 měsíců od konání posledního řádného sněmu). Poslední volební období bylo prodlouženo 
výjimečným ustanovením z důvodu posunu Valného sněmu (nejvyšší orgán celého Junáka) 
kvůli covidovým opatřením, a proto se sněm konal 13. 6. 2023 (44 měsíců od posledního 
řádného sněmu).

Podrobné výsledky voleb a krátké medailonky:

Vedoucí střediska:
Václav Chvíla
- 2014-2019 vedoucí 88. oddílu
- 2017-2019 organizační zpravodaj    
 střediska
- 2019-2023 zástupce vedoucího     
 střediska
- od roku 2023 vedoucím střediska

Zástupkyně vedoucího střediska:
Maria Laura Novotná
- od roku 2020 vedoucí 1. dívčího     
 bílovického oddílu
- od roku 2023 zástupkyní vedoucího    
 střediska

Zástupce vedoucího střediska:
 Dominik Vojta
- od roku 2019 vedoucím 88. oddílu
- od roku 2023 zástupcem vedoucího    
 střediska

Předseda revizní komise:
 Martin Slováček
- od roku 2016 předseda revizní komise   
 střediska

Členka revizní komise
 Hana Konečná
- od roku 2019 zástupkyně vedoucí 1. dívčího 
 oddílu Aves
- od roku 2023 členkou revizní komise

Člen revizní komise:
- Vojtěch Tonner
- od roku 2023 člen revizní komise

Delegáti na okresní sněm (Brno-město):
- Standara Matěj
- Peška Mojmír

Delegáti na krajský sněm (Jihomoravský kraj):
-  Pažourek Matouš
-  Peška Mojmír (Momo)

Delegát na Valný sněm:
- Pažourek Matouš
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Krajská stříbrná medaile 
pro Pavla kulhánka

Průběh střediskového sněmu navštívil předseda okresní rady a dále předseda krajské rady, 
kteří předali stříbrnou krajskou medaili díků do rukou Pavla Kulhánka za neúnavnou péči, 
kterou věnoval středisku. Středisko Axinit od jeho založení vedl velmi hospodárně, zajistil mu 
několik základen a pod jeho vedením se neustále rozrůstala členská základna. V poslední třetině 
jeho působení středisko založilo v Bílovicích oddíl, který se následně z početních důvodů rozdělil 
na chlapecký a dívčí. Pro jejich pozitivní ohlas do těchto oddílů přicházejí i děti z okolních obcí. 
Za jeho čas, pečlivou a vytrvalou skautskou práci.
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1. Dívčí brněnský 
oddíl aves

Rok se s rokem sešel, a tak se můžeme opět 
ohlédnout za tím uplynulým školním i skautským 
rokem a zrekapitulovat si naše zážitky a skautská 
dobrodružství.

Letošní školní rok byl pro nás v některých směrech 
novou zkušeností. Vedení oddílu se rozrostlo o šest 
nových rádkyň, a i díky úspěšnému náboru jsme letos 
měly čtyři družinky, z toho dvě byly tvořeny zejména 
nováčky. Bylo pro nás všechny velkým překvapením, když 
jsme zjistily, že v nejmladší družince Sýkorek máme 
dvanáct holek. 

V listopadu jsme se vydaly na oddílovou víkendovku do Olomouce, kde jsme pomáhaly 
zachránit Zemi podle filmu Wall-e.  Kromě záchrany jsme objevovaly i krásy tohoto města. Mimo 
oddílovou víkendovku proběhla i středisková roverská víkendovka v Prostějově.

V prosinci se část vedení vydala na rozvoz Betlémského světla spolu s 88. oddílem. Jeli jsme 
z Brna do Frenštátu pod Radhoštem a potkali milé lidi, kteří na nás čekali na nádražích. 

V lednu jsme podnikly výlet s oddílem Medvědů, alespoň částečně se seznámili a užili 
si hezký den a výhledy v okolí Rájce – Jestřebí. 

I přes lehčí nepřízeň počasí proběhlo v březnu Brkolo s tématem cirkus. Jistě to bylo 
příjemně strávené dopoledne, které nám dalo možnost potkat se s dalšími lidmi ze střediska. 
Večer pak následovalo Drkolo pro vedení, kde jsme se naplno vrhli do vyšetřování vraždy, které 

jsme ukončili (sice ne zcela úspěšně) až pozdě 
v noci. Byla to skvělá akce a doufám, že ji budeme 
moct zažít někdy znova.

Dubnového Svojsíkova závodu se zúčastnila 
nejstarší družinka Čejek. I přesto, že nepostoupily 
do dalšího kola, se jim podařilo získat uznání 
za stavbu přístřešku, protože ,,deštník“ je velice 
originální a praktický.
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Asi nejzajímavější květnovou událostí bylo 
Národní skautské Jamboree v Hradci Králové, kam 
se vydala i šestičlenná výprava z našeho oddílu. 
Tato akce dala určitě některým nový pohled na to, jak 
může vypadat skauting. 

Poslední předtáborovou akcí byla zakončovací 
víkendovka v Ratíškovicích, kde jsme ve westernovém 
městečku zachraňovaly šerifa před bandity. Kromě 
šifer jsme si vyzkoušely střelbu na cíl i různé karetní 
hry. 

Největší akcí letošního roku byl samozřejmě tábor. 
Po deseti letech jsme se opět vypravily na tábořiště 
Žižkovo Pole. A tak bylo pro většinu z nás novinkou 
spaní v tee-pee. Další změnou (a pravděpodobně i 
výjimkou) bylo, že jsme měly za tábor tři přepady, a 
přesto, že to bylo již pro velkou část z nás dosti náročné, 
máme alespoň novou zkušenost. Také pro nás byla 
změna skutečnost, že na Žižkově Poli není srub. Ale i to 
jsme zvládly, protože správný viking si vždy poradí. Ponořily jsme se do tajů rituálů a severských 
legend, ale také do velké sázky mezi pramatkami kmenů, které se nemohly shodnout, který 
kmen je nejlepší. A tak se také stalo, že jsme během soupeření zjistily, že šaman, kterému jsme 
celou dobu věřily, je ve skutečnosti bůh falše – Loki. A proto nezbývalo nic jiného, než ho chytit a 
předat spravedlnosti. Což se nám také podařilo, a poté jsme se už mohly věnovat oslavám před 
vyhlášením velké sázky. Pramatky zjistily, který rod je nejsilnější a ze strachu z dalšího konfliktu 
se opět raději vydaly do svých domovin. A také my jsme se po nabitých čtrnácti dnech vrátily do 
svých domovů, naplněny zážitky a dojmy, abychom načerpaly síly do nového roku, který bude 
zase jiný a nový, ale na který se jistě těšíme. 

Mám pro vás smutnou zprávu, na konci letošního září zemřela po těžké nemoci naše 
dlouholetá vedoucí Vabaša. Byla velikou oporou celému oddílu, který by bez ní dnes 
pravděpodobně vůbec nebyl. Vabaša tu byla vždy, když někdo potřeboval pomoct. I když byla 
velice tichá a tak si jí člověk málem ani nevšiml, byla člověkem, který byl ochoten přiložit ruku 
k dílu, kdykoliv to bylo třeba. Spousty let byla zástupkyně vedoucí oddílu, i přesto, že to pro 
ni bylo velmi náročné. I když už poslední roky nevedla aktivně družinku, byla připravena kdykoliv 
pomoct a každý rok s námi jezdila na tábor, většinou měla pod palcem celou kuchyň a vždy nás 
zásobovala spoustou stolních her a (nejen) komiksy. 

Tereza Vařejová — Tezka

1. Dívčí brněnský 
oddíl aves
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1. Dívčí oddíl Bílovice 
nad svitavou

Skautský rok jsme zahájili výletem do Narnie spolu s bílovickým chlapeckým oddílem. 
Podzimní prázdniny jsme strávily s celý oddílem v Cizkrajově uzavření ve světě televize. Společně 
jsme si i s našimi chlapci užili skautský ples v tématu 50. let. Skautský rok jsme pak zakončily ve 
Vyškově společně se Šrekem.

Makrely
Družina Makrel se tento rok proměnila ve skupinku 

krásných princezen a hledaly si své prince.
Úkol to byl nelehký.  Aby co nejlépe zaujaly, musely 

si vybavit dům, napsat životopis a najít si práci.
Společně vyrazily na Křížem krážem, což 

je celorepubliková hra, jejímž cílem je za 24 hodin 
procestovat celou Českou republiku vlakem. Navštívily 
Prahu, Kolín i Chomutov a Kadaň.

Společně s chlapci měly spoustu víkendových výprav 
a jely na celostátní jamboree.

Vyhrály 1. místo v okresním a 2. místo v krajském kole 
Svojsíkova závodu.

Kambalky
Kambalky zahájily rok jednodenní výpravou do Křtin, ve které jsme se zaměřily hlavně 

na orientaci a práci s mapou.

V lednu jsme se potom zúčastnily každoročního brněnského Tříkrálového průvodu 
pořádaného Diecézní charitou Brno.

V únoru proběhla rukodělková 
přespávačka, pomalovaly jsme si vlastní 
družinková trička, vyrobily šperky z fima 
a zdobily jsme stomické pytlíky (ty se potom 
prodaly a vytěžené peníze šly na podporu 
stomiků).

V březnu jsme spolu s družinkou Sleďů 
z chlapeckého oddílu zamířili na brzkovský 
srub, hráli jsme různé hry, opékali jsme 
na ohni a přečkali děsnou zimu.



12

Na začátku dubna proběhl Svojsíkův závod 
ze kterého jsme postoupily do krajského kola.

Pak jsme ještě vyrazily na srub, tentokráte 
na Rybník, kde proběhla kulinářská soutěž ve 
vaření na ohni. Potom jsme vyklízely Třebovku 
od naplavených odpadků.

Na závěr výpravy jsme hrály bojovku 
ve které jsme bojovaly za záchranu pralesa.

Začátek května byl ve znamení národního 
skautského jamboree, kam jsme vyrazili 
s Makrelami a klukami z chlapeckého oddílu.

Rok jsme zakončily puťákem k Ivančeně 
do Beskyd. Položily jsme kameny k mohyle, 
vystoupaly na Lysou horu, házely si flaškami, vlci nás nesežrali, a ačkoliv nám ujel vlak v Ostravě, 
domů jsme nakonec šťastně dorazily.

Neonky
V minulém roce se náš oddíl rozšířil o novou 

družinku Neonek.
Neonky se tedy na schůzkách věnovaly 

převážně seznamování s novými kamarádkami. 
Celým rokem je provázela světluška Lucinka, 

která jim vysvětlila vše o skautingu a připravila 
je na světluškovský slib. 

Za jejich oblíbenou výpravu můžeme 
považovat víkendovou na srubu v Brzkově, kde 
si poprvé vyzkoušely tábornické dovednosti jako 
je například řezání dřeva.

Všechny své nové znalosti a dovednosti 
uplatnily na táboře, kde i s ostatními členkami 

oddílu zakončily skautský rok.

Anna Pospíšilová – Apo a družina Makrel

1. Dívčí oddíl Bílovice 
nad svitavou
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1. chlapecký oddíl 
Bílovice nad svitavou

Minulý rok jsme v našem oddíle vyzkoušeli nový družinový systém. Fungoval hlavně 
na principu učení se od starších. Tři družiny byly vytvořeny tak, aby od každého věku měli pár 
členů. Nejmladší vlčata (družina lososů) ale zůstala zachována v téměř původním složení. 
Princip měl být takový, že starší budou vedeni k tomu, starat se o mladší. Takovým způsobem by 
pak postupně odrůstali. Kdyby někdo odešel do vedení, či úplně oddíl opustil, měl být počet 
doplněn právě z družiny lososů. Rok byl tedy určitým způsobem experimentální. 

Zahájili jsme společnou výpravou s dívčím 
oddílem. Svým rozměrem akce nevídaná, také se 
to projevilo při technicko-materiálním zabezpečení. 
Nakonec jsme však měli všichni co jíst a kde spát, ale 
byla to dřina. Děti dostaly možnost projít skříní 
do světa Narnie a porazit zlou čarodějnici. Hlavní část 
programu se, na rozdíl od naší celoroční idei, 
rozdělila pro každou věkovou kategorii zvlášť. Chtěli 
jsme opět socializovat chlapce s děvčaty našeho,
sesterského oddílu“ Vše se vcelku dobře vydařilo 
a kromě deště při výletu a spálené večeře se nic zlého 
nestalo.

Oddílové a družinové výpravy se ale držely spíše 
ve stylu mafie, což byla také naše celoroční hra. První 
větší kriminální operací byly podzimní prázdniny. 
Na nich se kluci pokoušeli pašovat. Díky jejich 
úspěchům se jim začalo velmi dařit a za odměnu si mohli 
pochutnat na večeři s extra dávkou soli…máme nového kuchaře. 

Během jednoho víkendu se odehrály dvě vcelku důležité akce. Jednou byl roverský podzim. 
Věřím že tu již ve svých zprávách rozepsaly ostatní oddíly, neboť se na ní podílely roverské kmeny 
celého střediska. Já osobně jsem však spolu se skupinou nejstarších kluků (Ježek, Břéťa a Čert) 
vyrazil na Příborskou klapku, kde jsme se ucházeli o cenu za nejlepší skautský film. Během 
večera jsme shlédli sedm snímků a umístili se na druhém místě. Klapka se koná jednou za dva 
roky a máme v plánu se té příští rovněž zúčastnit. 

Zvyřátková nadílka (to není překlep) proběhla stejně jako loni s děvčaty. Tentokrát jsme 
se však rozdělili na dvě věkové skupiny, starší si prošli příběhem polského boje za demokracii 
spolu s Lechem Wałęsou. Mladší si zase udělali vycházku krásným okolí Bílovic. Opět jsme měli 
štěstí a výprava byla obohacena sněhovou pokrývkou, která v sobě skýtá tolik zábavy jako 
ta nejlepší hra.
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1. chlapecký oddíl 
Bílovice nad svitavou

V lednu jsme spolu s dívčím oddílem 
uspořádali tematicky ples pro rodiče. 
Na jeden večer jsme se tedy ocitli 
v Americe v 50. letech. Hrála nám kapela 
Dana Vertiga Spaziergang, který svým 
humorem bavil celý sál. Bohatá 
tombola snad nikoho neošidila a každý 
si tak domů něco odnesl. Polaroidový 
fotokoutek s předměty pro zpestření se 
také těšil popularitě. Dokonce takové, 
že si to vyžádalo příjezd policie a my si 
tak mohli nacvičit situaci na stanoviště 
pro Svojsíkův závod. Nechybělo 
samozřejmě půlnoční překvapení… 
dokonce dvě. Sice nebylo o půlnoci, ale 
to je svým způsobem také překvapení. Zaskočila 
nás pouze žízeň rodičů a tak se stalo, že ke konci už nebylo co pít. Nicméně si myslím, že nám 
za to ještě všichni v duchu ráno poděkovali. 

Konec zimy a začátek jara byl převážně v režii rádců. Jezdilo se na výlety, sruby atp.. 

Na konci března se opět celé středisko spojilo a uspořádalo tradiční Brkolo. Tentokráte děti 
pomáhaly cirkusu. 

Hned týden na to byl Svojsíkův závod. Náš oddíl dostal na starosti přípravu stanoviště 
s krizovou situací, která si žádá příjezd policie. Panovaly nejasnosti, jak daleko si můžeme 
dovolit zajít. Nakonec se myslím našel vhodný konsensus a děti si zažily opravdu stresující 
situaci se špičkovými hereckými výkony figurantů a nikdo si žádné trauma doufám neodnesl. 
Naši chlapci si však místo toho domů přivezli okresní vítězství, postup do krajského kola 
a spoustu zážitků. 

Určitě by se nemělo zapomenout na expedici na Ivančenu, ta byla letos velmi výjimečná, 
jelikož nepršelo. Kluci přidali svůj kámen k mohyle a vzdali čest všem obětem nacistické 
okupace. 

Během asi měsíce se udály dvě celooddílové výpravy. Opět se přihlásil ke slovu organizovaný 
zločin. Po celoročních kriminálních aktivitách jednotlivých družin spadla klec. V květnu byl 
syndikat při jeho ilegálních operacích v Bystřici nad Pernštejnem policií rozprášen a dopadení 
členové dostali na výběr…vězení, nebo služba v americké armádě, právě velmi vytížené bojem 
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ve Vietnamu. Volba byla pro hochy jasná. A tak se v půli června odebrali na výcvik. Během něj 
se naučili manipulaci se střelnou zbraní (vzduchovkou), vojenské kázni, vaření v bojových 
podmínkách, zlepšili svou fyzickou zdatnost při překážkové dráze a výletem malebným údolím 
řeky Doubravy se naučili, že kromě demokracie je třeba chránit i přírodu. Tyto poznatky jim 
přišly velice vhod při vyvrcholení skautského roku.

Poslední tábor se tedy, jak by se po předchozím odstavci dalo 
předpokládat, držel tématu Vietnamské války. Od ostatních let 
se lišil absencí CTH tak jak ji známe. Soustředili jsme se spíš na 
schopnosti jednotlivce. Každý účastník svojí aktivitou získával 
kredity, které mohl při jistých příležitostech směnit na dolary. 
Možností, jak kredity získat, bylo víc. Šlo to částečně při velkých 
hrách, kdy museli být součástí týmu. Většinu však mohli získat 
vlastní iniciativou prostřednictvím vzdělávacích bloků, uklízení 
stanů atd….Za žold si kluci domů mohli odnést hmotné 
vzpomínky nebo něco na zub.

Doufáme, že děti během tábora poznaly absurditu ozbrojených konfliktů, zjistily něco 
o období studené války a naučily se spoustu nových dalších dovedností. Každý z nich si tedy 
domů kromě své vojenské výstroje (khaki tričko, psi známky a dřevěné m16) odnáší i mnoho 
zážitků a je zase o něco chytřejší. 

Vedení si v průběhu tábora uvědomilo potřebu dalšího rozšiřování roverského kmene a jeho 
větší systematičnost. Rovněž bylo rozhodnuto o opětovné změně družinového systému. 
Od letošního roku budou děti rozděleny znovu do stejně starých družin a vznikne naprosto nová 
roverská. Dále pokračovaly přípravy velkého náboru s cílem získat dostatek členů na družinu 
nováčků. 

Stejně jako loni si na konci léta vedení dvou 
bílovických oddílů udělalo radost a opět spolu 
něco podnikly. Tentokráte jsme se vydali 
za hranice a to až do Itálie k Lago di Garda. Užili 
jsme si kombinaci všeho pěkného co tato oblast 
nabízí. Šli jsme přes hory po starých stezkách 
z dob první světové války, okolo jezera a i do 
tamějších nádherných měst včetně Verony.

Letošní rok byl velmi přínosný. Vzhledem 
k mladému vedení jsme sice udělali i pár chyb, 
nicméně z každé jsme vytěžili co se dalo a troufám 
si říci, že letošní rok to ukáže.

Jan Vojáček – Zkútr
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88. Chlapecký 
Oddíl Brno

Vážení rodiče a přátelé oddílu,

 s meziročním hlášením se hlásí 88. oddíl skautů od Svatého Augustina. Uplynulé měsíce 
přinesly mnoho milého očekávaného i vzrušujícího, nového pro bližší představu uvedeme hned 
několik těchto událostí.

 Zaprvé se jistě sluší zmínit o úspěchu, jehož jsme dosáhli 
při Svojsíkových závodech. V této soutěži skautské i civilní 
odbornosti soupeří družiny mladších skautů pro věčnou 
slávu svého střediska, ale samozřejmě i pro samu radost 
ze hry.

 S pýchou oznamujeme, že družina Papiňáků, jak 
se naši nejmladší bratři překřtili, dosáhla v základním kole 
úctyhodného čtvrtého místa, což jim zajistilo postup 
do krajského kola.

 Ani zde si neutrhli ostudu a umístili se na vysoké příčce, 
ačkoliv nepostoupili. Jejich nadšení a schopnosti srovnatelné 
s nejprestižnějšími oddíly svědčí o jejich zdravém 
a smysluplném vývoji a dospívání v hrdé a schopné bratry 

skauty.

Neztrácíme ani kontakt s rodiči – letošní setkání s rodiči spojené 
s grilováním se těšilo mimořádné pozornosti a hojné účasti. Obě skupiny, často rozdělené 
a komunikující jen velmi zřídka – rodiče a vedoucí – získaly prostor sdílet své zážitky a dojmy.

 Družinových akcí a družin bylo 
bezpočtu, za zmínku stojí káněcí srub, 
v jehož průběhu se z našich vlčat stali 
pomazaní rytíři. Sofistikovanost akce 
je dílem píle bratra Pavlíka, za jeho práci 
mu patří zvláštní uznání.

 Korunními klenoty každého roku 
jsou vždy tematické celooddílové akce, 
totiž Vánoční výprava a letní tábor. Blízká 
Olomouc stala se v prosinci naší 
hostitelkou, milé prostředí klubovny 
a pečlivá příprava mladšího vedení přivedly 
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kvalitu pobytu na vyšší úroveň, zážitek, na nějž celé vedení, 
a jistě nejen to, s láskou vzpomíná.

 Letní tábor patřil rovněž k doposud nejvydařenějším, což 
lze zřejmě přičítat i skutečnosti, že účast vedení byla rekordní, 
a to ani nezmiňujeme četné návštěvy z řad starších vedoucích, 
jejichž přítomnost ozvláštnila dlouhá odpoledne. Četné 
tematické programy, workshopy a přednášky, pořádané 
pravidelně a s novou promyšleností, zajistily, že se tábor 
z pouhého pobytu v přírodě pozvednul na akci, jejíž přesah 
je i z civilního hlediska hmatatelný.

 Lze předpokládat, že školní rok 2023 až 2024, zahájen netradičně společným odpolednem 
blízko Řečkovic, bude pro oddíl právě tak úspěšný.

 V očekáváních skvělých dalších dní

 Vaše vedení
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89. Chlapecký 
Oddíl Brno

Naším cílem je vést mladé kluky ve všestranném 
rozvoji a poskytnout jim prostředí, kde mohou 
poznat nové kamarády a sbližovat se s nimi. 
Proto každý měsíc pořádáme pravidelné výlety 
a akce, jako jsou například přespávačky s filmy v 
klubovně, výpravy za nejrůznějšími přírodními 
krásami, společné výlety s dalšími oddíly nebo 
nezapomenutelné víkendovky, na kterých se kluci 
podívají na úplně nová místa.

Skautská činnost s sebou však přináší mnoho výzev a pro toto období byl jednou z nich příchod 
nového vedení, který byl pro nově zvolené vedoucí náročný kvůli maturitám, se kterými 
se najednou utkal snad každý z našich vedoucích zrovna tento rok, ale po tom co už byly za námi 

jsme se mohli pořádně vrhnout na skauting. Oddíl tedy 
získal novou energii a směr, do kterého se teď postupně 
vydává.

Dalším testem bylo zapojení nově příchozích kluků 
z Ukrajiny. Jazyková bariéra a jejich nelehká situace 
byla velkou výzvou, se kterou jsme se museli poprat, ale 
i přesto se nám to povedlo a kluci si u nás našli 
příjemné místo a hlavně partu kamarádů, se kterými 
nasbírají mnoho nových zážitků.

Kromě dětí z Ukrajiny se náš oddíl zvětšuje přísunem více 
a více nových dětí, kterých je už tolik že se na tábořiště pomalu nevejdeme. Nové výzvy ale chtějí 
nová řešení, a proto jsme rozšířili počet družin a množství schůzek a kluci se teď schází třikrát 
za týden. 

Více družin a schůzek je však pouze začátek, 
a proto se chceme tento rok zaměřit zejména 
na zlepšení podmínek již zmíněného 
tábořiště v Žižkově Poli, aby nás příchod 
nováčků nikdy neomezoval v činnosti.

Za 89.oddíl zapsal Miško
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Naše weby

Středisko
axinit.skauting.cz

1. Dívčí brněnský oddíl Aves
1-divci.skauting.cz

1. Dívčí oddíl Bílovice
bilovice-1.skauting.cz

1. chlapecký oddíl Bílovice
bilovice-1.skauting.cz

88. Chlapecký oddíl Brno
88oddil.cz

89. Chlapecký oddíl Brno
89oddil.skauting.cz



ⓒ
2023

Korektura: Maria Laura Novotná, koordinátor: Matouš Pažourek, sazba: Martin Slováček


